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Trafik- och renhållningsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-02-06, § 22 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 6 februari 2014 kl 16.35 – 17.00 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 6 februari 2014 

  

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Marie Agmén (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Inga-Lill Larsson (M) för Daniel Valiollahi (M) 

Christer Swärd (M) för Datevig Tjärnberg (M) 

 

 
Ersättare: 

Christer Ångström (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Petra Schagerholm (MP)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, 

Ted Ell, Åse Geschwind, Inga-Lill Hultin, Lars Jolérus, Mattias Lundberg, 

Elisabet Munters och Peter Nyström samt personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-13, §§ 22-23 och biträdande borgarrådssekreteraren 

Shashika Sellgren från roteln. 
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 § 22 
Bolagisering av stadens renhållningsverksamhet -  
överföring av verksamheten från trafik- och 
renhållningsnämnden till ett nytt bolag inom Stockholm 
Vatten-koncernen. Genomförandebeslut 
Dnr T2014-00018 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar föreslå 

 kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige följande: 

 

 a. Genomförande av förslag till bolagisering och överföring  

     av renhållningsverksamheten från trafik- och  

     renhållningsnämnden till ett nytt bolag inom Stockholm  

     Vatten-koncernen per den 1 juli 2014, godkänns. 

 

 b. Förslag till ändring i reglementet för trafik- och  

     renhållningsnämnden, bilaga 1 till tjänsteutlåtandet,  

     godkänns. 

 

 c. Förslag till ändring i renhållningsordningen, bilaga 2 till  

     tjänsteutlåtandet, godkänns.  

 

 d. Förslag till ändring i avfallsplanen, bilaga 3 till tjänste- 

     utlåtandet, godkänns.  

 

 e. Allmänna handlingar lämnas över till det nya aktiebolaget  

     Stockholm Vatten Avfall AB (namnförslag), senast den  

     31 december 2014. 

 

 f. Den ekonomiska regleringen mellan trafik- och  

     renhållningsnämnden och aktiebolaget Stockholm Vatten  

     Avfall AB (namnförslag) sker enligt föreslagna principer i  

     ärendet. 

 

 g. Ge styrelsen för Stockholm Vatten AB och trafik- och  

     renhållningsnämnden i uppdrag att verkställa beslutet och  

     vidta åtgärder för genomförande av överföringen. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart 

 justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 13 januari 2014. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), 

 Jonas Naddebo (C) och vice ordföranden Daniel Helldén 

 m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Malte Sigemalm m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

Att återremittera ärendet om bolagisering av 

renhållningsverksamheten. 

Att en utförlig redovisning ges till trafik- och 

renhållningsnämnden där fördelar med en bolagisering vägs 

mot nuvarande organisationsform. 

Att en redovisning ges till Trafik- och renhållningsnämnden 

beträffande på vilket sätt en bolagisering kommer att bli 

bättre än den organisation som är idag. 

Samt att därutöver anföra: 

I detta ärende redovisas förslag till: 

- Ändring av reglemente för Trafik- och 

 renhållningsnämnden 

- Ändring av renhållningsordningen 

- Ändring av avfallsplanen 

- Nytt reglemente för avfallsnämnden 

- Ändring av reglemente för Miljö- och 

 hälsoskyddsnämnden 

- Ny bolagsordning för Stockholm Vatten Holding AB 

- Ny bolagsordning för Stockholm Vatten Avfall AB 

Dessa regeländringar är i sig riktiga om förslaget om 

förändring genomförs.  

Vi anser att det finns en kompetens inom nuvarande 

organisation inom trafikkontoret för att uppnå stadens höjda 

ambitionsnivåer rörande en effektiv och miljöanpassad 

avfallshantering, för att vara utförare av ”kretsloppstjänster”. 

I ärendet finns inget underlag, tex en utredning eller andra 

dokument som påvisar fördelar med en bolagisering. Vilka 

vinster som skapas och vilka effektivitetsmål som kan uppnås 

nämns inte. I ärendet redovisas i detalj hur en omorganisation 

ska gå till och det är i sig är bra att det finns organisation och 

handlingsplan för detta.  

 

3) Tobias Johansson (V) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande:  
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1 Avslå förslaget. 

2 Att därutöver anföra: 

 

Den moderatledda alliansen ger sig inte utan fortsätter med en 

dåres envishet att in i det sista bolagisera och sälja ut/skänka 

bort stadens verksamheter. Bara några månader innan valet 

driver man igenom en bolagisering av stadens 

avfallshantering för att i nästa steg sälja ut/skänka bort 

verksamheten. Vi har sett det alltför många gånger under 

alliansen styre. För skams skull borde man vänta med detta 

för att se om man har mandat för en sådan politik. Vi tror att 

medborgarna lessnat på denna politik och röstar fram en ny 

majoritet, som sätter medborgarna i centrum och inte säljer ut 

eller skänker bort kommunal verksamhet. 

 

Vad vi saknar i ärendet är en konsekvensanalys och ett svar 

på frågan; varför och i vems intresse man gör detta? Vi saknar 

också en ekonomisk kalkyl som svarar på frågan, vad blir 

vinsten? Vi tror att detta kostar mer än vad det smakar. Hela 

förslaget drivs av ideologiska skäl.  

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer därefter övriga förslag mot 

varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla 

Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) och 

vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Malte Sigemalm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

Tobias Johansson (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. 

(MP) enligt följande: 

 

Vi ser positivt på överflyttningen av 

renhållningsverksamheten till ett eget bolag underställt en ny 

nämnd förslagsvis benämnd Kretsloppsnämnden. Vi ser också 

att det finns samordningsvinster i att samla vatten, avlopp och 

renhållning under ett övergripande bolag. 
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Vi vill dock så här inledningsvis i processen flagga för att den 

kommande utvecklingen för biogasproduktion inte per 

automatik bör implicera en samrötning av matavfall och 

avloppsavfall. Kvalitén och användbarheten hos 

restprodukterna för de olika avfallstyperna skiljer sig tyvärr 

åt. Avloppsslammet har en markant högre föroreningsgrad än 

matavfall. En sambehandling riskerar därför att leda till 

deponering inte bara av avloppsslammet utan även 

matavfallsresterna. Detta är en utveckling som vi inte vill se. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


